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بلاتکلیفی کارت هوشمند ملی

تهدید مسلحانه شدم

انتقاد تند سایت اصولگرا 

قدرتی ندارند

تبرئه شود

چین مدعی شد 

۲۵ میلیون و ۳۵ میلیون 

همین روز ها اعلام می شود

دایره را تنگ نکنیم

سه نفر در یک روز 

سخنگوی سازمان ثبت احوال کشورگفت : چنانچه چاپخانه دولتی که مسئول تولید 
بدنه کارت هوشمند ملی است به تعهداتش در زمینه تولید بدنه این کارت عمل کند، سازمان 
ثبت احوال طی شش ماه می تواند برای همه افرادی که در نوبت گرفتن کارت هستند، کارت 
صادر کند و تحویل دهد. در حال حاضر بیش از ۱۰میلیون و ۶۰۰ هزار نفر در نوبت صدور 
کارت هوشمند ملی هستند و برخی از این افراد حتی نزدیک به دو سال است که مراحل 
پیش ثبت نام کارت هوشمند ملی را انجام داده اند، اما همچنان منتظر دریافت کارت هستند.

احمد نادری، نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، در توئیتی نوشت: از 
دیروز که به اعتبارنامه جناب آقای تاجگردون اعتراض کرده ام، هزاران پیام تهدید و تشکر 
ارسال شده. جالب ترین آن، تهدید به برخورد با اسلحه گرم بوده. قبل از انتخابات هم نظام 

را تهدید کرده بودند اگر صلاحیت ایشان تایید نشود، درگیری مسلحانه اتفاق می افتد.

پیشنهاد نماینده اصولگرای مجلس و از نزدیکان به آیت الله مصباح با انتقاداتی از سوی 
سایت اصولگرای مشرق روبرو شده است. مشرق نوشت: نمایندگان به رسالت اصلی خود 
یعنی "نمایندگی" یا همان قانون گذاری، نظارت و سیاست ورزی منتج به کاهش مشکلات 
بپردازند، نه اینکه مردم فکر کنند نمایندگان محترم روزانه مشغول نوشتن توییت های داغ، 
گل آرایی میز کار با عکس شهدا و برنامه ریزی برای کلاس اخلاق و ختم قرآن هستند. آقای 
جلالی و سایر نمایندگان اصولگرای محترمی که طی روز های جاری به رفتار های فردی 
)ولو پسندیده( مثل پس دادن کارت هدیه، یادگاری با عکس حاج قاسم، متروسواری و 
حضور در گلزار شهدا مشغول شده اند باید در جریان باشند که انتظار مردم صرفاً کار و رفع 

مشکلات است، نه این رفتار های شخصی!

یک فعال سیاسی اصلاح طلب معتقد است: اصلاح طلبان الان هیچ قدرتی در نظام 
ندارند که بتوانند فضای کدر حاکم را ترمیم کنند. با وجود این، آنچه مســلم اســت، همه 
ســلیقه های سیاسی و بخش های قدرت باید دست به دست هم بدهند تا اعتماد مردم به 
انتخابات و اثرگزاری رأی هایشان را بازسازی کنند. داریوش قنبری به اعتمادآنلاین گفت: 
واقعیت تلخ این است که مردم نسبت به انتخابات مأیوس شده اند و برای حضور در پای 
صندوق های رأی دلگرمی  ندارند. به هر حال برخی رفتار ها و سیاست هایی که اتخاذ شد 
متاسفانه مردم را به این ذهنیت رسانده که رأی شان منشأ اثر نمی شود. پس طبیعی است که 
در چنین شرایطی هیچ انگیزه ای برای حضور در پای صندوق رأی نداشته باشند. این یأس 
و ناامیدی نه فقط برای اصلاح طلبان بلکه برای اصولگرایان و البته کل نظام هزینه زا خواهد 
بود. در همین انتخابات اخیر به وضوح مشاهده شد که مردم با حاکمیت فاصله گرفته اند.

بیش از ۱۱۰۰ اســتاد دانشــگاه از سراسر کشور با امضای نامه ای به حجت الاسلام 
رییسی، رییس قوه قضاییه خواستار لغو حکم محکومیت محمود صادقی نماینده پیشین 
مردم تهران در مجلس شورای اسلامی شدند. در بخشی از این نامه آمده است: به باور ما 
یک استاد دانشگاه افزون بر رسالت آموزش که جامع تحقیق و روشنگری است، وقتی در 
جایگاه مهم سیاسی، چون نمایندگی مردم در مجلس شورای اسلامی قرار می گیرد قانوناً و 
اخلاقاً به صورت مضاعف مکلف خواهد بود تا با روحیه مطالبه گری برای احقاق حقوق 
مردمی که او را به نمایندگی خویش برگزیده اند، روشنگری نماید و مستدعی حقوق حقه 

شرعی و قانونی انتخاب کنندگانش شود.

همزمان با تلاش جهانی برای دستیابی به واکسن کرونا، چین اعلام کرد این واکسن را 
تا پایان سال جاری میلادی وارد بازار خواهد کرد. کمیسیون مدیریت و نظارت ارزیابی های 
دولتی چین اعلام کرد در حال حاضر ۵ واکســن کرونا در این کشــور در حال گذراندن 
مراحل مختلف از جمله آزمایش های بالینی هستند. گزارش حاکی است، واکسن مشترک 
آزمایشگاه بیولوژیک ووهان، کانون شیوع اولیه ویروس کرونا و یک موسسه تحقیقاتی 
پکن نسبت به سایر واکسن ها پیشرفت بیشتری دارد و احتمالا تا پایان سال جاری میلادی 
روانه بازار خواهد شد. این واکسن که اکنون در فاز دوم آزمایش قرار دارد تا کنون روی دو 

هزار نفر آزمایش شده و ظرفیت تولید سالانه ۱۰۰ هزار میلیون دوز را دارد.

فریدون جعفری دستیار ویژه وزیر علوم در امور حقوق شهروندی با انتشار پستی 
در صفحه اینستاگرام خود از کشف بیش از ۳۰ هزار مدرک جعلی توسط وزارت علوم در 
سال ۹۸ در محدوده میدان انقلاب خبر داد. این مطلب بهانه ای شد تا روزنامه خراسان در 
باره مافیای مدرک جعلی گزارشی را منتشر کند. این روزنامه نوشت: کارشناسی ارشد ۲۵ 
میلیون و دکترا ۳۵ میلیون تومان! ؛ این قیمت هایی است که یک فروشنده مدارک دانشگاهی 
کــه اعتماد به نفس بالایی هم دارد برای فروش به اصطلاح قانونی مدرک به من می دهد. 
مدرکی که اگر بخواهی به صورت قانونی و تحصیل آن را کســب کنی، در دانشــگاه آزاد 
شبانه، پردیس و غیر دولتی حدود ۱۰۰ میلیونی برایت آب می خورد. در برخی موسسات 
به صورت علنی مدرک فروخته می شود به گونه ای که نام و عنوان در سوابق موسسه جعلی 
است، ولی فقط روی کاغذ فاجعه ای در فضای علمی و دانشگاهی در حال رخ دادن است.

بعد از گذشت ماه ها از درگیری های آبان، وزیر کشور اعلام کرد در "همین روزها"، 
تعداد کشــته شدگان این حوادث اعلام خواهد شد. وی در گفتگو با شبکه دوم سیما هم 
چنین گفت:وقتی تمام رسانه های آمریکایی، منافقان و سلطنت طلبان علیه ایران آموزش 
نظامی می دادند، باید اینترنت قطع می شــد. آن ها می خواســتند در ایران جنگ داخلی راه 
بیندازند. همین روز ها تعداد کشــته های آبان اعلام می شــود. حوادث غمباری رخ داد و 
حدود ۴۰ یا ۴۵ نفر یعنی حدود ۲۰ درصد کشته شدگان، افرادی بودند که با سلاح هایی 

کشته شدند که سلاح سازمانی نبود و آن ها شهید شدند.

محمدعلی انصاری دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی در یک نشست خبری 
از تنگ شدن دایره انقلاب انتقاد کرد. او گفت: به بهانه این که می خواهیم انقلاب را خالص 
کنیم، آنقدر دایره را تنگ نکنیم. چه چیزی اتفاق افتاده که نســبت به صلاحیت افراد این 
همه تردید داریم؟. سایت جماران با انعکاس سخنان انصاری به نقل از او نوشت:انقلابی 
به معنای پرخاشگری و بی احترامی به حریم دیگران نیست. انقلابی بودن به معنای واقعی 
یعنی شجاع تر، مردمی تر، عالم تر و اخلاقی تر بودن. اگر این چند چیز در یک جامعه و افراد 
آن پیدا شد، آن جامعه انقلابی و انقلابی تر می شود. فرمان انقلابی این نیست که امام شمشیر 
بردارد و همه را با شمشیر بکشد. فرمان انقلابی این است که امام قطعنامه را بپذیرد و بگوید 
من جام زهر را نوشیدم. عده ای می گویند این جام زهر چه بوده است؟ امام با تحلیل عمیق 
از شرایط کشور و جنگ و اجماعی که علیه کشور به وجود آمد تصمیم به پذیرش قطعنامه 

گرفت؛ البته پس از دریافت گزارش و مشورت مسئولان.

مجلس یازدهم در اولین جلســه رســمی خود سه رئیس را تجربه کرد و سه نفر بر 
صندلی ریاست نشستند. قالیباف زنگ آغاز جلسه را به صدا درآورد، تقریبا دو ساعت بعد 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی نائب رئیس اول مجلس اداره جلسه را به عهده گرفت، اما او 
هم تا پایان جلسه ماندگار نشد و بعد از گذشت ساعتی ریاست را به علی نیکزاد سپرد. طبق 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی هر جلسه باید چهار ساعت باشد و اگر نمایندگان 
بخواهند جلسه را ادامه بدهند باید برای آن رای گیری کنند با وجود این جلسه علنی بیشتر 
از حد قانونی طول کشــید و حتی برخی اعضای هیات رئیسه با صدای آرام این موضوع 
را به یکدیگر تذکر می دادند، اما علی نیکزاد زنگ پایان جلسه را وقتی به صدا درآورد که 

نزدیک به نیم ساعت از وقت قانونی مجلس گذشته بود.

اخبار ویژه ...

حقیقت پور مشاور علی لاریجانی:

باید از لاریجانی در انتخابات ریاست جمهوری  استفاده شود

سخنگوی هیات رییسه مجلس:

مجلس اعتراض به اعتبارنامه ۳ منتخب را  از شورای نگهبان استعلام می کند

اسحق جهانگیری: 

کالاهای اساسی باید به وفور و با قیمت 
مناسب در اختیار مردم باشد

ســرویس سیاســی- منصــور 
حقیقت پور گفت: آقــای لاریجانی یک 
ســرمایه مهم اســت که نظام می تواند از 
او در انتخابــات ۱۴۰۰ اســتفاده کند. او 
علاوه بر آنکه ۱۲سال در عالی ترین مقام 
مجلس بوده اســت، سابقه درخشانی در 

حوزه اجرا دارد.
علــی لاریجانــی بعد از ۱۲ســال 
ریاست مجلس دیگر در مجلس حضور 
نــدارد تــا گمانه زنی هایی بر ســر آینده 

سیاســی این شــخصیت سیاسی مطرح 
شــود؛ خاصــه آنکه برخــی می گویند 
اصلاح طلبــان هم بدشــان نمی آید در 
انتخابات ریاست جمهوری سال آینده با 

او در میدان انتخابات حاضر شوند.
منصور حقیقت پور، مشــاور علی 
لاریجانی گفت: »باتوجه به عقلانیتی که 
در آقای قالیباف سراغ دارم تصور می کنم 
که مجلس یازدهم تقابلی با دولت نخواهد 
داشــت اما این به معنای وکیل الدوله بودن 

نماینــدگان مجلــس نیســت. در این 
یک وسال اندی که از عمر دولت داوزهم 
باقی اســت، باید میــان دولت و مجلس 
تفاهمی شکل بگیرد تا خاصه مشکلات 
معیشتی مردم حل شود. واقعیت این است 
که در این مدت نمی شود کار عجیبی رقم 
زد امــا می توان با تکیه بر قانون و عدالت 
قدری از میزان مشــکلات مردم کم کرد. 
دولت هم باید قدری کم انگیزگی را کنار 

بگذارد و کار کند«.
او دربــاره پیامدهــای نبــود علی 
لاریجانــی در مجلــس اظهار کــرد: »از 
ســال۸۴ تا کنون جریانی در کشور ایجاد 
شــد که هدفش تخریب شخصیت های 
برجسته نظام بود و این کار را هم کردند که 
آقای لاریجانی هم از توهین های آنها در 
امان نماند. عده ای بسیاری از بزرگان نظام 
را لگدمال کردند که خدا از تقصیرشــان 
نگذرد. آقای لاریجانی یک ســرمایه مهم 
برای کشور است و نمی توان به راحتی او 
را کنار گذاشت و به او اتهام زد. قرار است 
تا چه زمانی سیاست ریزش و حذف ادامه 
داشته باشد؟ اکنون هم که آقای لاریجانی 

در مجلس حضور ندارند، در این قوه یکی 
از سرمایه های کشور حاضر نیست که اگر 
بود می توانست مانند سابق خدمت کند«.

او در پاســخ به این پرسش که آینده 
سیاســی لاریجانی چگونه می شود و آیا 
مانند ناطق نوری عزت نشــین می شود یا 
می تــوان بر او به عنوان یکی از نامزدهای 
انتخابات ریاســت جمهوری سال۱۴۰۰ 
حســاب کرد، گفــت: »حتمــا اگر در 
انتخابات ریاست جمهوری شرکت کند، 
نظام، کشور و مردم از حضورش بهره مند 

می شوند. 
او یک ســرمایه مهم است که نظام 
می تواند از او در انتخابات ۱۴۰۰ استفاده 
کنــد. آقــای لاریجانی عــلاوه بر آنکه 
۱۲ســال در عالی ترین مقام مجلس بوده، 
ســابقه درخشــانی در حوزه اجرا دارد. 
طبیعی است کسی از گوشنه نشینی آقای 
ناطق خوشــحال نیست و حتما هیچ فرد 
منصفی هم راضی به کنارکشــیدن آقای 
لاریجانی از عرصه سیاســت نیست. در 
نهایت امیدوارم که او برای انتخابات سال 

آینده بیاید«.

ســرویس سیاســی- »اســحاق 
جهانگیری« در جلسه بررسی نحوه تأمین 
ارز واردات دارو و کالاهای اساسی با اشاره 
به تاکیدات مقــام معظم رهبری و رییس 
جمهوری نسبت به تأمین کالاهای اساسی 
و اقــلام ضروری مردم، از وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی 
و بانک مرکزی خواست جلسات مرتبط با 
تأمین کالاهای اساسی و دارو را به صورت 
هفتگی برگزار کنند و گزارش های مربوط 
به تأمین کالاهای اساسی و دارو و نیز تأمین 

ارز مورد نیاز برای واردات اقلام ضروری و 
میزان ذخایر کالاهای اساسی را به صورت 

مستمر ارائه دهند.
معــاون اول رییس جمهوری افزود: 
باید از جریان واردات کالاهای اساســی، 
میزان ذخایــر و تأمین ارز مورد نیاز برای 
واردات دارو و کالاهای اساســی اطمینان 
حاصل شود به نحوی که مردم تا پایان سال 
دغدغه ای در این خصوص نداشته باشند.
سرپرســت وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت نیز در این جلســه گزارشــی 

از برگزاری مســتمر جلســات هفتگی با 
نمایندگان بانک مرکزی و دســتگاه های 
ذیربط برای تأمین کالاهای اساســی ارائه 
کرد و گفــت: با برنامه ریزی ها و اقدامات 
انجام شــده دغدغه و نگرانی برای تأمین 
کالاهــای اساســی تا پایان ســال وجود 

نخواهد داشت.
مدرس خیابانی همچنین گزارشــی 
از میــزان ذخایر برخی اقــلام و کالاهای 
اساســی نظیر گندم، برنج، ذرت، کنجاله، 
شکر، دانه های روغنی و گوشت مرغ ارائه 
کرد و افزود: علی رغم همه محدودیت ها، 
خوشبختانه میزان ذخایر کالاهای اساسی 
در وضعیــت مطلوب قــرار دارد و روند 
واردات به شکل مناســب در حال انجام 

است.
 وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی هم گزارشی از نیازهای ارزی برای 
تأمین واردات دارو ارائه کرد و خواســتار 
تخصیص ارز از سوی بانک مرکزی برای 
تأمین مواد اولیه تولید دارو و واردات اقلام 

و تجهیزات پزشکی شد.
 کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی 
هم در این نشست به ارائه گزارشی از میزان 

تولید و روند ذخیره ســازی محصولات 
کشاورزی پرداخت و دغدغه ها و نیازهای 
ایــن وزارتخانه را بــرای تأمین کالاهای 

اساسی مورد نیاز مردم ارائه کرد.
در این جلســه که رییس کل بانک 
مرکزی، رییس ســازمان برنامه و بودجه 
و رییس ســازمان غــذا و دارو نیز حضور 
داشــتند، راهکارهای تأمین ارز مورد نیاز 
واردات دارو و کالاهــای اساســی مورد 
بحــث و تبادل نظر قــرار گرفت و مقرر 
شــد بانک مرکزی ارز مــورد نیاز دارو و 
تجهیزات پزشــکی را بر اساس اولویت 
های وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی و طبق برنامه زمان بندی، در اختیار 

این وزارتخانه قرار دهد.
همچنین در این نشســت مقرر شد 
جلســات مرتبط با تأمیــن ارز مورد نیاز 
کالاهای اساســی به صــورت هفتگی و 
مســتمر با حضور دســتگاه های ذیربط 
برگــزار و گزارش هــای مربوط به نحوه 
تأمین کالاهای اساســی و دارو و نیز تأمین 
ارز مورد نیاز اقلام ضروری و میزان ذخایر 
دارو و کالاهای اساسی به طور مداوم ارائه 

شود.

سرویس سیاسی- سخنگوی هیات 
رییسه مجلس با بیان اینکه مجلس اعتراض 
به اعتبارنامه ۳ منتخب را از شورای نگهبان 

استعلام می کند، گفت: شورای نگهبان باید 
به مجلس پاســخ دهد که مورد اعتراض به 
اعتبارنامه منتخبان در شورای نگهبان مطرح 

و بررسی شده است یا خیر. 
محمدحســین فرهنگی در توضیح 
تعیین تکلیف اعتبارنامه  سه منتخب مردم 
در مجلــس یازدهــم که تصویب نشــد، 
اظهارداشــت: اعتبارنامه سه نفر از منتخبان 
مردم در شــعب تایید نشده است. گزارش 
اعتبارنامه دو نفر از این منتخبان در شعبه ۱۰ 
بررسی شده و یکی از منتخبان در شعبه ۱۲ 

مورد رسیدگی قرار گرفته است.
نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر 
در مجلس شورای اسلامی افزود: براساس 
قانــون آیین نامه داخلی مجلــس درباره 
اعتبارنامه هایی که تصویب نشده از شورای 
نگهبان استعلام می شود؛ مبنی بر اینکه آیا به 
اعتراضات وارده در ایام انتخابات رسیدگی 

شده یا خیر.

فرهنگی تصریح کرد: شورای نگهبان 
باید به مجلس پاسخ دهد که مورد اعتراض 
به اعتبارنامه این ســه منتخب در شــورای 
نگهبان مطرح و بررسی شده است یا خیر. 
چنانچه پاسخ شورای نگهبان عدم رسیدگی 
باشد، موضوع اعتراض به اعتبارنامه منتخب 

در شعبه رسیدگی خواهد شد.
 گزارش شــعب پانزده گانه منتخبان 
مــردم در دور یازدهــم مجلس شــورای 
اســلامی در نشســت علنی یکشــنبه ۱۱ 
خــرداد ماه مجلــس قرائت شــد و تنها 
اعتبارنامه ســیدکاظم دلخوش، غلامرضا 
تاج گــردون و حســین محمدصالحــی 
منتخبان مردم صومعه ســرا، گچســاران 
 و فریدن و فریدون شــهر ســوی شــعب 

اعلام نشد.

معاون اول رییس جمهوری گفت: برنامه ریزی  برای تأمین دارو و کالاهای اساسی باید به نحوی انجام شود که جامعه این 
اطمینان را حاصل کند که اقلام ضروری مورد نیاز با قیمت مناسب و به وفور در اختیار مردم قرار خواهد داشت.

مجلس مبارزه با رانت را از خود 
شروع کند

 به دور از زنده باد و مرده بادهای 
بی حاصل به مردم خدمت کنیم

سرویس سیاسی- عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مجلس 
باید مبارزه با رانت را از خود شروع کند، گفت: باید در مناسبات با دستگاه های اجرایی، 
سازوکاری تعریف شود تا نماینده های حقوق بگیر برخی دستگاه های اجرایی، مشخص 

شوند و دیگر از این دست اتفاقات رخ ندهد. 
»علی کریمی فیروزجایی« با بیان اینکه در این ســال ها در مجلس بیش از ۱۰ هزار 
قانون مصوب شــده اســت، گفت: مجلس یازدهم باید در ســال اول و گام اول فعالیت 
خود تصویب قانون در طول ۴۰ ســال و بعضا  از انقلاب راآســیب شناســی کرده و در 
موضوع تنقیح قوانین، همسان ســازی و شناســایی برخی قوانینی که هم پوشانی دارند، 

باید جدیتر ورود کند.
دبیر هیات رییســه مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: مجلس باید برای قوانینی 
که ضد و نقیض هم هســتند، تدبیری بیندیشــد و ســاز و کاری برای نظارت بر اجرای 
قوانین پیدا کند. قانون مادری به نام قانون برنامه توســعه داریم که اکنون در مسیر برنامه 
ششــم توســعه هســتیم؛ بندها و فصل هایی از آن بر زمین مانده است. باید در این زمینه 
هــم به دولت کمک کنیم. کریمی با تاکید بر لزوم بازنگری آیین نامه های داخلی مجلس 
و توانمندســازی کمیســیون ها، گفت: با بازنگری آیین نامه داخلی مجلس، کمیسیون ها 
باید توانمندســازی شوند. کمیســیون بودجه که دیوان محاسبات زیر نظر آن است چه 
در موضــوع تفریــغ بودجه و چه در بقیه موارد کارآمــدی لازم را ندارد. موضوع مهم و 
جدی نظارت بر قانون بودجه ســالانه اســت که توسط دیوان محاسبات باید انجام شود 

که کارآمدی لازم برخوردار نیست.
مرکز پژوهش زیر نظر کمیسیون آموزش قرار بگیرد

کریمی با بیان اینکه مرکز پژوهشهای مجلس باید زیر نظر کمیسیون آموزش قرار 
بگیرد، گفت: این مرکز کارآمدی لازم را ندارد تا بتواند به عنوان بازوی مشــورتی قوی، 
اطلاعات را به روز در اختیار نمایندگان و کمیسیون ها قرار دهد. اگر مرکز پژوهش زیر 
مجموعه کمیســیون آموزش قرار بگیرد می تواند به عنوان بازوی فنی، اطلاعات لازم را 
در اختیار مجلس قرار بدهد. نماینده مردم بابل در مجلس یازدهم شورای اسلامی با اشاره 
به دغدغه مقام معظم رهبری در امر تولید، اظهار کرد: نهاد مجلس باید در این خصوص 
تدابیری به کار بگیرد که ببیند مشکلات و موانع حوزه تولید کجاست. بانک ها، مالیات، 
بیمه ها و مشکلاتی که بخش خصوصی باآن مواجهند را بررسی و موانع تولید را رفع کنند.

سیستم باید برای مدیران متخلف ناامن باشد
نماینده مردم بابل در مجلس با بیان اینکه، نخســتین کار مجلس یازدهم در مبارزه 
با رانت، شــروع کردن از خود اســت، اظهارکرد: مجلس باید از خود شروع کند، باید در 
مناسبات با دستگاه های اجرایی، ساز و کاری در مجلس آینده تعریف کنیم تا نماینده هایی 
که برخی دســتگاه های اجرایی حقوق می گیرند مشــخص شوند و دیگر از این دست 

اتفاقات روی ندهد.
وی یادآورشــد: مجلس دستگاه نظارتی اســت و وزیران از روزی که رای اعتماد 
می گیرند به طور مستمر تحت نظارت مجلس هستند. بخشی به دلیل خلاء قانون است 
که موجب رانت می شــود و بخشــی به سوء عملکرد مدیر اجرایی برمی گردد.  اگر مدیر 
و مســئولی یقین بداند نگاه دســتگاه قضایی و مجلس دنبال او است، جرات نمی کند در 
مسیر رانت و رانت خواری حرکت کند و سیستم برای مدیران متخلف باید ناامن باشد.
کریمی همچنین درباره یکدســت بودن مجلس یازدهم به لحاظ سیاســی گفت: 
مجلس یک دست است؛ امیدواریم فقط یک فراکسیون اکثریت نیروهای انقلاب داشته 
باشــیم و فراکســیون اصلی تصمیم گیرنده باشــد و نباید اجازه دهیم این فراکسیون دو 

شاخه و سه شاخه شود.

سرویس سیاسی- نماینده مردم زابل، زهک، هیرمند در مجلس با بیان اینکه به دور 
از زنــده بــاد و مرده بادهای بی حاصل باید به مردم خدمت کنیم، اظهار کرد: اگر مجلس 

به وظیفه ذاتی خود عمل کند قطعا درصد قابل توجهی از مشکلات حل خواهد شد. 
حبیب الله دهمرده در جلســه علنی مجلس در نطق میان دستور خود در تذکری به 
وزارت امور خارجه اظهار داشــت: در رابطه با شــیطان بزرگ، فرانسه و انگلستان که با 
مردمان خود به روش های قرون وســطایی برخــورد می کنند به وظیفه ذاتی خود عمل 

کنید، چرا این همه انفعال؟
نماینده مردم زابل، زهک، هیرمند نیمروز و هامون در مجلس با بیان اینکه مردم از 
این مجلس ولایی انتظار دارند که به مشــکلات انباشــته شده آنها رسیدگی شود، افزود: 
ضــرورت دارد کــه با روش های علمــی و با تعامل و همدلی و به دور از زنده باد و مرده 
بادهای بی حاصل از این فرصت الهی در مسیر خدمت بی منت به مردم که بهترین عبادت 
است استفاده کنیم. دهمرده با تاکید بر اینکه گرانی امان مردم را بریده است، بیان داشت: 
قیمت سر به فلک کشیده خودرو، اجاره مسکن را در نظر بگیرید به نظر می رسد برخی 
از مســئولان برای ناامید کردن مردم به نظام برنامه دارند. وی با بیان اینکه باید مســئولان 
و وزیــران در صحــن مجلس حضور پیدا کنند و ضمــن ارائه گزارش از عملکرد خود، 
جوابگوی مردم باشند، خاطرنشان کرد: بپذیریم که اگر مجلس به وظیفه ذاتی خود عمل 
کنند قطعا درصد قابل توجهی از مشکلات حل خواهد شد. این نماینده مجلس یازدهم 
عنوان کرد: مســائل فرهنگی، پیر شدن جمعیت، خانواده و سبک زندگی، حاشیه نشینی، 
مناطق محروم، تبعیض، اشــرافی گری و توزیــع ناعادلانه منابع، را از چالش های جدی 
امروز کشــور دانســت. دهمرده در رابطه با حرام خوران ضمن قدردانی از قوه قضاییه، 
گفت: ضرورت دارد با چند دانه درشت برخورد جدی مانند مرحوم خلخالی عمل شود.
این نماینده مجلس یازدهم در رابطه با مشــکلات حوزه انتخابیه خود توضیح داد: 
طرح آبرســانی به ۴۶ هزار هکتاری از اراضی سیســتان، به صورت ناقص افتتاح شد و 
به شدت اعتراض مردم را به دنبال شد بارها تذکر داده شد که این دولت تا شهریور سال 
۱۴۰۰ بــرای رفع نقــص و افتتاح و رضایت مردم فرصت دارد، چرا فرصت را به تهدید 

تبدیل کنیم.
دهمرده خطاب به وزیر کشــور عنوان کرد: تقسیم استان سیستان و بلوچستان یک 
فرصت اســت چرا این همه تاخیر؟ همچنین گذرگاه های مرزی سیســتان یک ظرفیت 

است ولی در اثر سوءمدیریت به تهدید تبدیل شده است.
وی خطاب به وزیر راه و شهرســازی بیان کرد: بزرگراه زابل – زاهدان که به جاده 

مرگ لقب گرفته چرا با کندی مواجه شده است.
نماینده مردم زابل، زهک، هیرمند نیمروز و هامون در مجلس خطاب به وزیر نیرو 

عنوان کرد: برای انتقال آب از دریای عمان به سیستان طبق قول داده شده عمل کنید.
دهمرده همچنین از وزیر بهداشت و درمان به دلیل کمبود تجهیزات بیمارستان های 

استان و عدم توجه به حق و حقوق و معوقات پرسنل بیمارستان های استان انتقاد کرد.
این نماینده مجلس یازدهم خطاب به وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی، گفت: متاسفانه آثار میراثی سیستان در حال از بین رفتن است در حالی که به دنبال 
وزراتخانه شدن سازمان میراث فرهنگی، انتظار رسیدگی بیشتر به آثار باستانی را داشتیم.

عضو هیات رییسه مجلس:

دهمرده نماینده مجلس :


